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  Statutární město Brno

             Zastupitelstvo města Brna

Z Á P I S

o průběhu zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/29

konaného od 9:00 hodin dne 2. července 2021, v zasedací síni Nové radnice, 

Dominikánské náměstí č. 1, včetně přijatých usnesení a protokolů o výsledcích hlasování

_________________________________________________________________________________

1. Technický bod

Zasedání  zahájila  a  řídila  primátorka  města  Brna  JUDr.  Markéta  Vaňková  (dále  jen  
JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka)  a  konstatovala,  že  zasedání  bylo  svoláno  v  souladu  
s čl. 3 odst. 2 Jednacího řádu Zastupitelstva města Brna k projednání naléhavých záležitostí.

Při jednání bylo přítomno 44 členů Zastupitelstva města Brna, včetně členů připojených on-line.

Připojeni on-line: Ing. Jiří Faltýnek, JUDr. Michal Chládek, MBA, Mgr. Jitka Ivičičová, Mgr. Šárka
Korkešová, Mgr. Lucie Pokorná, Ing. David Trllo.

Omluveni: Ing. arch. Petr Bořecký, Ing. Ivan Fencl, Ph.D., Mgr. Petr Hladík, Ing. Petr Kratochvíl,
JUDr.  PhDr.  Martin  Příborský,  EMLE,  JUDr.  Jana  Přikrylová,  Mgr.  Pavel  Sázavský,  MBA,  
Bc. Petr Souček, Ing. Petr Vokřál.

Nepřítomni: Marek Janíček, Richard Mrázek.
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, upozornila na skutečnost, že jednání Zastupitelstva města
Brna je  audiovizuálně  přenášeno  prostřednictvím  internetových  stránek  města  a  přenos  je
zaznamenáván, archivován a následně bude zveřejněn.

Dále  sdělila,  že zasedání zastupitelstva se koná bez omezení počtu osob v jednacím sálu  
a bez nutnosti dodržování rozestupů, přičemž upozornila, že je nezbytná ochrana úst a nosu
respirátorem nebo obdobným prostředkem. Přítomným občanům města Brna byly k dispozici  
k nahlédnutí materiály připravené pro dnešní jednání.

Jmenování zapisovatelů a pověření právní asistencí
Zapisovatelkami  jednání  byly  jmenovány  Jana  Sovová  a  Marie  Doubravová,  pracovnice
Organizačního odboru MMB, a právní asistencí byla pověřena JUDr. Hana Doležalová, vedoucí
Právního oddělení Organizačního odboru MMB.

Schválení ověřovatelů zápisu
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Aleš David, Vít Prýgl a Ing. David Grund.
 
K hlasování o návrhu na ověřovatele zápisu bylo přistoupeno bez rozpravy.
Hlasování je dále uváděno v pořadí: pro - proti - zdržel se.

Hlasování č. 1: 42 - 0 - 0

https://www.brno.cz/fileadmin/user_upload/sprava_mesta/magistrat_mesta_brna/ORGO/protokoly-zmb/zmb-z8-29/20210702-1-32996.html


JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, sdělila, že při prezenci členové Zastupitelstva města Brna
obdrželi:
 materiály k bodům 2), 3) a 4), které byly dne 1. 7. 2021 vloženy na chráněné internetové

datové úložiště
 doplněk k bodu 2)
 Informace o hlasování členů RMB k bodům programu ZMB č. Z8/29

Schválení programu zasedání   Zastupitelstva města Brna   č. Z8/29  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, zdůvodnila tyto změny programu:

- zařazení nových bodů:
  3)  Návrh rozpočtového opatření v souvislosti  se zajištěním a poskytováním potravin

pracovníkům složek Integrovaného systému Jihomoravského kraje
  4)  Návrh rozpočtového opatření v souvislosti se zabezpečením obědů pro pracovníky

složek Integrovaného záchranného systému Jihomoravského kraje

Bylo hlasováno o návrhu programu zasedání, který byl v souladu s § 93 zákona č. 128/2000
Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, vyvěšen na úřední desce Magistrátu města Brna,
včetně nově navržených bodů.

Hlasování o programu zasedání:
Hlasování č. 2: 42 - 0 - 0 

 

Schválený program zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/29:

1. Technický bod
2. Pomoc  obcím  postiženým  tornádem  (živelní  pohromou)  na  území  Jihomoravského  kraje,

rozpočtové opatření
3. Rozpočtové opatření v souvislosti  se zajištěním a poskytováním potravin pracovníkům složek

Integrovaného systému Jihomoravského kraje
4. Rozpočtové opatření v souvislosti se zabezpečením obědů pro pracovníky složek Integrovaného

záchranného systému Jihomoravského kraje

Zápis  obsahuje  doslovný  přepis  rozpravy  k  jednotlivým  bodům.  Technické,  provozní  
a organizační záležitosti jsou zapsány ve zkrácené podobě.

2. Pomoc obcím postiženým tornádem (živelní pohromou) na území Jihomoravského kraje,
rozpočtové opatření
K tomuto bodu obdrželi členové ZMB při prezenci doplněk.

Rozprava:

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, nyní  tedy můžeme přistoupit  k projednání bodů, jako takových.  Jak samozřejmě všichni
vnímáte, všechny ty 3 body mají jedno společné, a to je to, že reagujeme na situaci, která nastala
minulý týden, v noci, ze čtvrtka na pátek, na jižní Moravě, v několika obcích, které se dostaly  
do stavu, kdy nezbytně nutně potřebují pomoc jiných subjektů. A to je důvod, proč jsem vlastně
hned v pátek svolala mimořádné zastupitelstvo, které se koná dnešního dne. My jsme, jako rada
města,  hned v pátek ráno rozhodli  o tom, že bychom chtěli  postižené obce podpořit  finanční
částkou, a to částkou 10.000.000 Kč, s tím, že tuto částku jsme, ještě v ten pátek jsme nevěděli,
kam bychom ji směřovali.  Měli jsme různé úvahy, že třeba dáme 4 nejvíce postiženým obcím
částku 250.000, nicméně následně, jak se ten týden vyvíjel, ty události, tak jsme se rozhodli,  
a tak je to i navrhováno, že celou tu částku poskytneme do oficiální sbírky Jihomoravského kraje,
která byla v průběhu toho týdne vyhlášena, a necháme pak už tedy na kompetentních osobách,
aby rozhodly, jak konkrétně s tou částkou bude naloženo. Zároveň jsme hned v té noci, ze čtvrtka
na pátek, samozřejmě v koordinaci s krizovým štábem Jihomoravského kraje, nabídli a poskytli
pomoc ve formě potravin. Úplně ta první dodávka byla hned v pátek ráno, na snídaně, jednak 
i  pro osoby,  které byly  postižené, ale zejména už i  pro pracovníky IZS. A následně jsme se
domluvili s krizovým štábem kraje a s krizovými štáby těch jednotlivých ORP, že jim budeme ty
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potraviny dodávat i nadále. Jsou to vlastně 2 formy dodávek. Jednak jsou to potraviny ve formě
balených  baget,  tato  dodávka  probíhá  kontinuálně,  jenom dochází  k  úpravě  množství,  které
dodáváme, s tím, že v tuto chvíli už jsou to potraviny, které jsou určeny pro složky IZS, není to
tedy pro ty postižené osoby. Ta dodávka bývá buď 600 ks denně, anebo na 2 dny teď byla
poptávka po menší výši, to znamená 300, ale zase se máme vracet k těm 600 ks. Druhá část té
pomoci, v rámci potravin, je ve formě vařených obědů, které by měla poskytovat, nebo poskytuje
od 1. července naše jedna ze školních jídelen. To je předmětem toho 1 materiálu, který dnes
projednáváme. Zase to vzniklo na základě požadavků těch dotčených obcí a krizových štábů.
Prvotně preferovaly to jídlo ve formě těch balených baget, aby nebylo zbytečně složité to teplé
jídlo konzumovat, ohřívat a podobně. Následně tedy přišel požadavek, že i to teplé jídlo, vařené,
že by pracovníci IZS uvítali. Proto bychom rádi šli i tadytouto cestou a to jídlo poskytovali, s tím,
že představa je taková, že z té školní jídelny by se to mělo dodávat vlastně v průběhu celého léta,
bude-li  to  potřeba.  Ty  konkrétní  objednávky  samozřejmě  se  budou  aktualizovat  podle  těch
konkrétních potřeb. Kromě tadytěchto věcí, které jsou vlastně předmětem těch materiálů, které
budeme projednávat,  tak bych ráda řekla,  ocenila  a  poděkovala  všem, kteří  se zapojili,  aniž
bychom to dnes projednávali.  Jsou to zejména městské společnosti  a samozřejmě jednotlivé
městské  části.  Z  městských  společností,  některé  z  nich  poskytly  finanční  pomoc,  jestli  se
nemýlím, tak to bylo SAKO a Teplárny, každá společnost ve výši 500.000, ale samozřejmě obě
dvě tyto společnosti poskytují i materiální pomoc. Z úrovně společnosti SAKO tam, minimálně  
v těch prvních dnech, jezdili i dobrovolníci, nevím teď úplně přesně, jestli jezdí stále. Co se týče
dalších společností, tak Lesy města Brna poskytují dřevo, materiál na vybudování nových střech.
Ta dodávka by měla být do obce Hrušky,  dnešního dne. Dále pomáhají,  pomáhá společnost
Technické  sítě  Brno,  která  řeší  statiku  těch  elektrických  stožárů  a  poskytuje  taky  nějaké
materiální  vybavení.  Zapomenout nemůžu na společnost  Dopravní  podnik města Brna,  což ti
pomáhali hned ten pátek, ráno, jak jsem zmiňovala, že už jsme tam vezli ty první snídaně, tak to
bylo právě za pomoci vozů Dopravního podniku. Dopravní podnik stále zajišťuje ty dodávky těch
potravin, jak jsem o tom hovořila, a nově teď, na tento prodloužený víkend, byl Dopravní podnik
požádán  o  pomoc  v  poskytnutí  autobusů,  které  budou  vozit  dobrovolníky  ze  záchytného
parkoviště do zasažených oblastí. Takže Dopravní podnik působí tadytímto způsobem. Poslední,
doufám, že jsem na nikoho nezapomněla, tak poslední společností, městskou, která pomáhá, tak
byly Brněnské komunikace, které taky poskytovaly materiální pomoc a své pracovníky. Chtěla
bych říci, že se ukazuje, že naše městské společnosti jsou velmi silné a mohou pomoci právě 
v tadyvtěchto situacích, byť na ně nejsou prvotně určeny a zřízeny, ale to zázemí těch firem,
jednak v počtu pracovníků, v počtu zaměstnanců, a samozřejmě zejména i v té technice, tak je
zcela zásadní. A ta pomoc města Brna prostřednictvím těch městských organizací, si myslím, že
je velmi viditelná a samozřejmě velmi potřebná. Takže ještě jednou díky. Zároveň, jak jsem říkala,
pomáhají  jednotlivé  městské části.  Tady nebudu,  vzhledem k počtu  městských částí,  říkat  u
každé městské části,  jak pomohla,  ať už to jsou finanční prostředky,  nebo to byla materiální
pomoc, když jsme ještě vlastně v pátek řešili s některými starosty městských částí, jestli musíme
svolávat  mimořádnou  radu,  nebo  ne,  abychom  vlastně  schválili  konání  sbírky.  Nakonec  se
ukázalo, že ta materiální sbírka nepodléhá schválení Rady města Brna, takže jsme to operativně
v pátek také vyřešili. Takže některé ty městské části pomáhaly hned už o tom víkendu, dovážely
tam materiál.  Jak říkám, ostatní městské části poskytují peníze, takže taky samozřejmě všem
městským částem, všem starostům, kteří se do toho zapojili,  tak také velmi děkuji. Poslední,  
komu bych chtěla poděkovat, tak je městská policie, kdy pan ředitel mně volal hned v pátek ráno
s  nabídkou  pomoci.  Domluvili  jsme  se,  že  bude  zase  vyčkávat  pokynů  a  proseb  ze  strany
krajského krizového štábu. Ten požadavek přišel poměrně rychle, takže městská policie denně
vysílá na místo minimálně 16 svých příslušníků, strážníků, kteří pomáhají, jak samozřejmě svou
prací,  tak  i  tím  materiálovým vybavením.  A  vzhledem k  tomu,  že  tady  máme pana ředitele
městské policie,  tak bych ho poprosila jenom také o krátké shrnutí.  A mám informaci,  že si  
pro nás připravil velmi krátké video, abychom viděli, jak to tam, přímo na místě, vypadá a jak
městští strážníci zasahují.
 
Mgr. Luboš Oprchal, ředitel Městské policie Brno:
My jsme nabídli  svoji  pomoc, protože jsme již vyjížděli  kdysi  na povodně a máme s tím, tím
pádem, spoustu zkušeností v těchto zasažených oblastech. Už ty výjezdy jsme konali v několika
letech, tak jak to přes naši republiku se přehánělo. Nabídli jsme svoji pomoc i proto, že máme lidi
vyškolené,  máme  určité  vybavení,  které  používáme  i  tady  v  Brně,  když  se  stane  nějaká
mimořádná příležitost, a všechno jsme tam bez problémů zúročili.  Domluvili jsme se, jezdíme  
od 26., od rána, tak jak tady zaznělo, v počtu minimálně 16 strážníků, do obce Mikulčice a tam
provádíme, ne tu bezpečnostní činnost, ale tu pracovní. Fungujeme tam jako pracovní četa, nebo
spíš 2-3 skupiny, do kterých jsme rozděleni, a pomáháme prostě tam, kde je potřeba. Jsou to
zejména,  nebo  byly  zejména  odklízecí  práce,  hlavně  ze  začátku,  na  polomech,  na  různých



výřezech trámů a tak dále, což potom přešlo i v odstraňování různých konstrukcí, střech, krytin 
a tak dál, ale už samozřejmě i jejich zakrývání a další realizace. Pokud byste se chtěli na něco
zeptat,  tak  samozřejmě  jsem  tady.  Já  Vás  nebudu  zatěžovat,  ani  v  tom,  videem,  nějakým
dlouhým videem, protože samozřejmě spoustu obrázků jste  viděli  v  médiích a  slyšeli.  Takže
jenom potom, prosím, taková krátká prezentace, abyste měli představu o tom, co tam ti naši lidi
dělají.  Ta  činnost  pokračuje  prozatím pořád,  i  když  zřejmě  v  nějaké  dohledné době skončí,
protože v této chvíli, tak jak zaznívá i z médií, už jsou na místě potřeba spíš ty profese, které to
tam budou dávat definitivně, za pomoci lidí, dohromady. Ten počet, který jsme vyvolili, je pro nás
samozřejmě akceptovatelný i s ohledem na to, abysme byli schopni zajistit činnost svoji, kterou
jsme  povinováni  občanům  a  návštěvníkům  města  Brna  a  Brnu  samotnému,  a  abysme  byli
schopni taky reagovat na akce, které se teď rozjíždí a pokračují dál. V každém případě, já to
samozřejmě tlumočím, pořád, ale i tady bych chtěl, aby zaznělo moje poděkování všem našim
zaměstnancům, kteří se toho účastní a přímo na místě působí. A jestli máte dotazy, tak jsem zde,
samozřejmě. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Děkuji, pane řediteli, vypadá to, že dotazy asi nebudou. Paní Pazderová se hlásí už dlouho, aby
nám řekla, jak rozhodl finanční výbor, určitě. Takže já poprosím teď o to video.

Všichni  přítomní v sálu Zastupitelstva města Brna zhlédli  krátké video zachycující  pracovníky
Městské policie Brno při jejich pomoci v oblastech zasažených ničivým tornádem.

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
A v tuto chvíli otevírám diskusi. Podle mě můžeme ke všem těm 3 bodům, byť jsme formálně
neodhlasovali, že je budeme projednávat dohromady, ale myslím si, že se můžeme vyjadřovat
obecně. 

Ing. Andrea Pazderová, předsedkyně Finančního výboru Zastupitelstva města Brna:
Dnes  ráno  zasedal  finanční  výbor,  nemáte  proto  zápis  k  dispozici,  ale  jednomyslně  schválil
všechny předložené body zastupitelstvu ke schválení. 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Děkuji  za  informaci.  Tak,  zeptám se,  jestli  ještě někdo další  chce diskutovat  k tomuto bodu,
případně mít nějaké jiné návrhy? Pokud ne, tak můžeme přistoupit rovnou k hlasování. Takže,
vezmeme to  postupně,  bod  č.  2)  -  Pomoc  obcím postiženým tornádem (živelní  pohromou)  
na území Jihomoravského kraje, návrh rozpočtového opatření.  Tady bych jenom uvedla, bylo
Vám rozdáno změněné rozpočtové opatření, jde jenom o to, částka zůstává stejná, a jenom zcela
formálně, ta částka, 10.000.000 Kč, půjde na jinou položku, a to v souladu s aktuální metodikou
Jihomoravského kraje, který stanoví, jak mají být zaúčtovány právě tadytyto příspěvky do fondu.
Takže to je jediná úprava. Otevírám diskusi k tomuto bodu. Pokud není, tak zahajuji hlasování:

Hlasování č. 3: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

- rozpočtové opatření, které tvoří přílohu č. 1a tohoto zápisu,
- poskytnutí finančního daru ve výši 10 000 000 Kč zasaženým obcím, dle přílohy č. 1b

tohoto zápisu.

3. Rozpočtové opatření v souvislosti  se zajištěním a poskytováním potravin pracovníkům
složek Integrovaného systému Jihomoravského kraje

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
Hlasování č. 4: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 2 tohoto zápisu, z důvodu úhrady nákupu

https://www.brno.cz/fileadmin/user_upload/sprava_mesta/magistrat_mesta_brna/ORGO/protokoly-zmb/zmb-z8-29/20210702-4-34033.html
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potravin Odborem obrany MMB.

4. Rozpočtové  opatření  v  souvislosti  se  zabezpečením  obědů  pro  pracovníky  složek
Integrovaného záchranného systému Jihomoravského kraje

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
Hlasování č. 5: 44 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

rozpočtové opatření, které tvoří přílohu č. 3 tohoto zápisu, z důvodu poskytnutí (darování) obědů
jednotlivým pracovníkům složek Integrovaného záchranného systému Jihomoravského kraje a
dobrovolníkům pracujícím v postiženém území.

JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka,  ukončila  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  
(v 9:30 hod.). 

JUDr. Markéta Vaňková v. r. Mgr. Petr Hladík 

primátorka 1. náměstek primátorky

v z. Bc. Tomáš Koláčný v. r.
    náměstek primátorky

Ověřovatelé

David Aleš v. r.

Vít Prýgl v. r.

Ing. David Grund v. r.

V Brně dne 7. července 2021

Zápis zpracovala Jana Sovová, Organizační odbor MMB

Usnesení zapsala Marie Doubravová, Organizační odbor MMB

https://www.brno.cz/fileadmin/user_upload/sprava_mesta/magistrat_mesta_brna/ORGO/protokoly-zmb/zmb-z8-29/20210702-5-34064.html
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